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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 21. maj 2012 stillet 
følgende spørgsmål 8 (L 185) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som 
hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V).

Spørgsmål 8:
”EMCDDA slår fast, at man bør have ”realistiske forventninger til stofindtagel-
sesrum og deres virkning”. Ministeren bedes oplyse hvilke forventninger mini-
steren mener er realistiske.” 

Svar:
Selv om Det Europæiske Overvågningscenter for Narkotika og Narkotikamis-
brug (EMCDDA) slår fast, at man bør have realistiske forventninger til stofind-
tagelsesrum og deres virkning, så konkluderer EMCDDA, at stofindtagelses-
rum er en effektiv foranstaltning, som medfører klare fordele for stofmisbru-
gerne såvel som for det omgivende samfund.

På baggrund af erfaringerne fra udlandet synes det realistisk at forvente, at 
stofindtagelsesrum vil kunne medvirke til dels at nedbringe dødeligheden
blandt og forbedre forholdene for stofmisbrugere, bl.a. fordi man med stofind-
tagelsesrum rent faktisk kan nå ud til de gademisbrugere mv., som det kan 
være vanskeligt at nå ud til med de eksisterende tilbud, dels at begrænse ge-
nerne for det omgivende samfund.
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